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Møde i Handicaprådet 

 
Deltagere: 

Kirsten Cordtz, Susanne Eilersen, Dorte S. Jensen, Niklas Andersen, Børge Larsen, Holger Torp, 

Yelva Bjørnholdt Jensen og Pia Lindegaard Nielsen (Sekretær - vikar) 

 

Afbud: Peder Tind, Brian Sørensen, Connie Maybrith Jørgensen, Belinda Møller Videsen, Bente 

Ankersen 

 

 

 

Dagsorden Tid  Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

2½ min  

Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra den 3. august 

2020. 

 

2½ min  

Godkendt 

3. Præsentation af ny Koncerndirektør for 

Børn og Unge – Camilla Nowak Kirkedal 

 

 Gensidig præsentation  

 

Input til Camilla fra Handicaprådet: 

 

Niklas: Børne og ungeområdet har 

været under pres. Det er svært for 

børn med særlige behov at navigere i 

skolens mange skift. Hvis ideen om 

en ny skole realiseres udtrykkes et 

ønske om, at der skal være et spor 

unden skift. 

 

Børge supplerer: Der skal indtænkes 

tilgængelighed for alle i skolernes 

rum og forskellige områder.  

Børge sætter spørgsmålstegn ved, om 

man i inklusionstankegangen i 

skolerne måske er gået lidt for vidt? 

Han udtrykker et ønske om, at man 

efterprøver denne påstand. 

 

Mødetidspunkt:  

kl. 17-19 

Mødedato:  

08.09.20 

Mødested: Mødelokale 620, Rådhuset 
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Kirsten fremhæver to ting for 

Camilla.  

1. familieafdelingen (ang. 

tvangsfjernelser). Understreger 

vigtigheden i, at der lægges vægt på 

retssikkerhed, og at der gøres en 

forbyggende indsats. 

2. beskæftigelsesområdet: Der skal 

være fokus på overgangen fra skole 

til arbejde. I denne overgang skal 

handicappet, som det er lige nu, 

beskrives igen. Man starter så at sige 

forfra. Kan det ikke gøres bedre? 

Således at man bygger videre på de 

gode løsninger, der er fundet frem til 

gennem skolelivet. 

 

Niklas: Opfordrer til, at man arbejder 

med måden, der kommunikeres på i 

forbindelse med visitationsprocesser. 

Måden man bliver mødt på, er 

afgørende for følelsen af at blive hørt 

– og for muligheden for at forstå 

eksempelvis et afslag. 

 

Afslutningsvis vendes ideen om, at 

der skal ske en revitalisering af 

Ungdommens Hus. 

 

Camilla takker for dialogen og 

opfordrer Handicaprådet til at 

kontakte hende med input til hendes 

område.  

4. Orientering fra Tilgængelighedsudvalget 5 min Børge orienterer.  

Fra tilgængelighedspuljen er der 

bevilliget penge til etablering af 

ledelinjer fra Fuglsangsskoven til 

Hannerup – en strækning på 1400m . 

Pris 335.000 kr. Realiseringen af 

projektet går i gang sidst i september. 

 

Nyt tilgængelighedsudvalg: 

Handicaorådet er gået sammen med 
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Seniorrådet. Udfordringerne er ofte 

de samme, derfor slår sig sammen. 

Ser frem til samarbejdet.  

 

5. Nyt fra politikkerne og deres udvalg  

 

10 min Der afholdes udvalgsmøder i næste 

uge. 

 

Susanne spørger til Bobelberg 

(online platform for fællesskaber. 

Fredericia Kommune er indgået en 

samarbejdsaftale med Bobelberg, så 

borgere i fredericia kan få gratis 

adgang til platformen) Susanne 

spørger, om Handicaprådet kender til 

Bobelberg-brugere med handicap? 

Susanne vil gerne have 

tilbagemelding fra brugere. 

 

Der er i Handicaprådet enighed om, 

at Bobelberg skal udbredes mere. 

Forslag om, det bliver præsenteret 

for Seniorrådet. 

 

- Vil gerne høre gode historier fra 

brugere af Bobelberg.  

6. Høring vedr. stillingtagen om fælles 

stomiløsning 

 

  

Handicaprådet vises 

introduktionsfilmen om fælles 

stomiløsning. Handicaprådet spørger 

med interesse til konceptet. Yelva 

afklarer spørgsmål. 

 

Handicaprådet er enige om, at det 

kommer til at give rigtig god mening. 

 

Handicaprådet opfordrer til, at man 

på sigt udvider samarbejdet til andre 

områder.  

– det er et ønske Handicaprådet 

gerne vil følge op på. 

7. Høring vedr. Indsatskatalog del. 1 og 

revideret kvalitetsstandard for 

socialpædagogisk støtte (§85) 

 En enkelt bemærkning:  

Det er skrevet enkelt og forståeligt – 

ros til det. 
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8. Høring vedr. stillingtagen om 

KomUdbud af el-kørestole 

 

 En enkelt bemærkning: 

Opmærksomhed i forhold til 

føresædet på el-kørestolen skal 

kunne justeres i højden. 

9. Ankesager Børn og Unge 

 

 Yelva orienterer. Orienteringen tages 

til efterretning 

 

Bemærkning: 

Hjemviste sager – hvad er der sket 

herefter? Det tal er ikke med i 

opgørelsen. 

10. Sociale klausuler i udbudsmateriale 

 

 Niklas: Kan man udarbejde sociale 

klausuler i udbudmateriale således, at 

det også fokuserer på projektets 

sociale forpligtelser. Dette for at 

opfordre virksomheder til at tage et 

socialt ansvar i forhold til 

mennesker, der bevæger sig ”på 

kanten af arbejdsmarkedet” 

 

- Det er en proces, der allerde er i 

gang. Handicaprådet er enige om, at 

det er en proces, de vil understøtte. 

Blandt andet ved, at huske at fortælle 

de gode historier, når de er her. 

11. Opfølgning anlægsprojekter  Ombygningen af FIC  

– Jakob Degn inviteres til næste 

møde for at fortælle om 

ombygningen. 

 

Madsby Parken: Kørestolsbrugere 

kan nu komme ind til klappedyr. 

Næste mål for 

tilgængelighedprojekter kunne være 

”Broen” i Madsby Parken. Udbedre 

ujævnheder i grus og på stier. 

Legeplads skal have ”køremåtter”, så 

kørestolsbrugere eksempelvis ikke 

skal bæres til gynge, men selv kan 

køre hen til gyngen.  

12. Udvalgssager 

 

10 min Budgetforhandlinger fylder, derfor 

bliver Handicaprådet enige om, at de 
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 vil flytte aftale med Social- og 

beskæftigelsesudvalget d. 14. sep. til 

næste udvalgsmøde (d. 23.nov).  

13. Servicemeddelelser 

 

 

5 min Yelva giver status på Corona i 

kommunen. Antallet af smittede er 

lidt stigende, men det ser fornuftigt 

ud. Der er endnu ingen smittede 

borgere på plejehjem/botilbud. 

- Vi kan glæde os over, at vi har 

klaret de første seks mdr. godt. 

 

Udviklingen bliver fulgt tæt. 

14. Evt. 

 

- Næste møde 6. oktober (Kirsten deltager 

ikke) 

- Punkter til næste møde: 

- Besøg af leder af ”Din indgang” 

 

 

5 min   

Handicaprådet er interesseret i at 

høre om, hvordan det går i Din 

Indgang. 

 

Børge: ønske om at komme ud i 

forbindelse med handicaprådsmøder, 

og se det, der snakkes om?  

 

Det er for småt i Din Indgang til, at 

Handicaprådet kan holde møde her. 

Men de, som betjener Handicaprådet, 

vil have ønsket i hukommelse i 

forbindelse med andre møder. 

 


